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«Η Ιεραποστολή θα πρέπει να απελευθερώνει 
τους ανθρώπους απ’ το φόβο» (Αρχιμ. Ιωνάς 
Μούρτος, Ιεραπόστολος)
/ Πεμπτουσία
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Α.Κ.: Ποιά η σχέση Ορθοδόξων Ιεραποστόλων και άλλων Ομολογιών;

π. ΙΩΝΑΣ: Θα εννοήτε προφανώς Ορθοδόξων Ιεραποστόλων και μή Ορθοδόξων 
Ιεραποστόλων. Να με συγχωρήτε πολύ. Θα σας απαντήσω κάτι. Οι Ορθόδοξοι 
Ιεραπόστολοι είναι πολύ περήφανοι. Δεν έχουν καν συνειδητοποιήσει ότι οι άλλοι 
είναι ήρωες. Ότι οι άλλοι έδωσαν την ζωή τους, αιώνες, και ότι εμείς κοιμόμαστε 
καλά! Για μένα αυτή είναι η σχέση. Θεολογικά βέβαια.
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Επίσης λέτε Ορθοδόξων Ιεραποστόλων. Που είναι; Εάν δήτε στον κόσμο της Ν.Α 
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Ασίας, της Κίνας, οι Ορθόδοξοι Ιεραπόστολοι είναι πόσοι; Μπορώ να σας πω είναι 
πολύ μετρημένοι. Στη Μητρόπολή μου, η οποία έχει το μισό πληθυσμό της γης, 
είναι ο Σεβασμιώτατος Μητροπολίτης Νικήτας, είναι ο Πρωτοσύγκελλος της 
Μητροπόλεως επίσης στο Χόγκ Κόγκ, είναι επίσης ο π. Φώτιος, ο π. Ιγνάτιος στις 
Ινδίες, από Έλληνες δηλαδή Ιεραποστόλους, και η αναξιότης μου εγώ, στην 
Ταϊβάν. Που είναι οι Ορθόδοξοι Ιεραπόστολοι; Αυτή είναι λοιπόν η σχέση. Διότι 
εμείς κοιμόμαστε και οι άλλοι είναι ήρωες. Και παίζουν με τη ζωή τους κι έχουν 
παίξει πολλά χρόνια. Εμείς καθόμαστε στους καθρέφτες μας.

Εγώ τουλάχιστον λέω στους ανθρώπους ότι δεν ήρθα εδώ, για να μεταπείσω 
κανέναν. Ο σκοπός μου δεν είναι να προσηλυτίσω. Σέβομαι τις πεποιθήσεις των 
άλλων και γι’ αυτό το λόγο εκπλήττονται, όταν τους λέω ότι δε θέλω ν’ αλλάξω 
κανέναν, απλώς να πω, πρώτον να κάνω την Θεία Λειτουργία, που αυτό για μένα 
είναι το παν. Να έρθη ο Θεός στη γη, σ’ αυτόν τον τόπο. Δεν υπάρχει τίποτα άλλο 
από τη Θεία Λειτουργία σ’ αυτή και στην άλλη ζωή. Και το δεύτερο είναι. Να δείξω 
την Ορθόδοξη Θεολογία και να πω: «Κοιτάξτε έχουμε αυτό, αν θέλετε μπορείτε να 
πάρετε κάτι, αν θέλετε μπορείτε νατ ο πάρετε και όλο». Και να δώ επίσης με πολύ 
σεβασμό τη δική τους παράδοση και να δω τι κάνουν.

Υπάρχουν κι άλλοι, οι οποίοι γυρίζουν με μια Βίβλο (αυτό το κάνουν πολλοί 
Προτεστάντες). Χτυπάνε την πόρτα σου λένε Καλημέρα -Καλημέρα. -Έχω να σας 
πω κάτι. -Λέει, τι θέλετε. -Ξέρετε θα πάτε στην Κόλαση. Λέει ο άλλος -Μα γιατί; 
Πρώτη φορά ακούω τέτοιο πράγμα! -Το λέει αυτό εδώ το βιβλίο. -Ποιό βιβλίο. -Η 
Βίβλος. –Και τι μ’ ενδιαφέρει εμένα η Βίβλος, εγώ έχω τη δική μου Βίβλο, τον 
Κομφούκιο!… Έτσι. Υπάρχουν και τέτοια πράγματα. Οι Καθολικοί δεν είναι βέβαια 
έτσι. Είναι πολύ καλύτεροι, σαφώς πολύ καλύτεροι από τους Προτεστάντες. Δεν 
υπάρχει σύγκριση.

Υπάρχουν και οι Μορμόνοι, οι οποίοι πάντοτε γυρίζουν δύο-δύο με ποδήλατα, 
ντυμένοι άψογα, γράφοντας και την ετικέτα τους ο καθένας. Ξέρουν άψογα 
κινεζικά, τους έχουν μάθει. Έχουν μάθει απ’ έξω ένα βιβλίο και προσπαθούν να 
πιάσουν τους Κινέζους. Και τους πιάνουν βέβαια.

Επίσης είναι χαρακτηριστικό το ότι, ειδικά για τους Προτεστάντες, σύμφωνα με 
την εντολή του Θεού -έχουν αποδώσει πολύ μεγάλη σημασία στην εντολή του Θεού 
της Παλαιάς Διαθήκης- πρέπει να αποδώσης το 10% των χρημάτων σου στην 
Εκκλησία. Αν δεν το δίνης, δεν ανήκεις πια στην Εκκλησία. Είναι η φορολογία που 
πρέπει να δώσης στο Θεό. Δεν ξέρω αν θεωρούν και απόδειξη για το 10%, αλλά 
είναι πολύ χαρακτηριστικό αυτό. Και εγώ γελάω. Για μας τους Έλληνες είναι 
πρωτοφανές. Ποιός το είπε αυτό το πράγμα. Κι όταν κάποιος, ας πούμε, 



Ορθόδοξος μέν, που ήταν κάποτε Προτεστάντης θέλησε να μου δώση χρήματα, το 
10%. Του λέω: -Γιατί 10%; ο Χριστός δε θέλει 10%! Γιατί δε μου δίνεις 20, γιατί δε 
μου δίνεις 5%; -Μα το λέει η Βίβλος. -Του είπα να πάρης και δεύτερη γυναίκα, γιατί 
η Βίβλος λέει μπορείς να έχης και δύο και τρεις γυναίκες. Και ένας από τους 
λόγους που στο μέλλον μπορώ να κινδυνεύσω εδώ είναι και το εξής: Εάν ένας 
Προτεστάντης γίνη Ορθόδοξος, η εκκλησία του θα χάση τα λεφτά. Και φυσικά θα 
βρώ το μπελά μου εγώ, όπως θα δήτε παρακάτω.

Σας εξηγώ λοιπόν μερικά τέτοια πράγματα. Ο Ορθόδοξος Ιεραπόστολος θα έπρεπε 
να απελευθερώνη τους ανθρώπους απ’ τον φόβο, απ’ τον κίνδυνο, απ’ την έννοια 
της ένοχης και να τους δείχνη τη χαρά του Παραδείσου, την Παρουσία του Θεού 
και τη χαρά της Θείας Λειτουργίας. Και να δίνη ένα νόημα στη ζωή τους. Και όχι 
να τους γεμίζη με άγχη και να τους φοβερίζη με Κολάσεις και με τέτοια πράγματα.

[Συνεχίζεται]


